
Bispens Brugerråd 

Referat fra møde i Brugerrådet onsdag den 23. februar 2022 kl. 16.00 

Mødet afholdt i Makerspace 

 

Tilstede: 

Brugerrådet: Jens Rotbøll, Uwe Lindemann, Jan Samalsson, Johnny Jacobsen, Tove Jensen 

Bispen: Lotte Leth-Sørensen. 

Afbud: Mette Kruse Agerschou, Simon Åstorp Juhl 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
Formanden bød velkommen 

2. Dagsorden 
Godkendt 

3. Referat 15.12.21 
Godkendt 

4. Orientering formanden 
Udvalg Kultur og Fritid, Kjeld Thrane fortsat formand. I alt 3 nye medlemmer. 
P-pladsen på Wittenberg Plads forbliver. 

5. Orientering Bispens leder 
Kultur og Fritidsudvalget på besøg i uge 6 og ugen før hele forvaltningen. i 
De var glade for udviklingen i huset samt strategi for Månen, bl.a. med ny indgang. 
De havde også snak om, hvad der skal ske med Arkivets lokaler efter udflytning, måske Tyske Bibliotek 
eller Musikskolen. Mulighed for at inddrage Sport24-m2. 
Cadeau til Lotte fra Jens, da udviklingen er sket inden for Bispens økonomiske rammer. 
Bispens netop afsluttet Way Finder, der skal hjælpe brugerne med at finde rundt i hele huset med 
farver, numre mv. 
Kids Tour, forankret i Bispen, involveret i Tour de France-arrangement. 
Gruppe er nedsat til at søge midler til kulturaktiviteter (som Makerspace mv.) hos Slots- og 
Kulturstyrelsen. 
Bem: Brugerrådet deltager gerne i arrangement a la Søren Ryge-arrangementet i 2021. 
Spm: Kan være svært at booke lokale til arrangement? Bispen: Der er ét sted at booke (via kalender), 
men den kan tilgås på 3 forskellige måder (online, reception i biblioteket, telefonisk). Der er rift om 
lokaler. Evt. bruge andre steder som SMUKs lokaler, museet, Harmonien eller SG25. 
Spm: Hvordan er Bispens policy mht. at bestille varm aftensmad? Kan det bestilles udefra, så cafeen 
kunne tjene på det?  
Bispen: overvejer samarbejde med Gevæxt enten med madbillet eller levering af varm mad (mad og 
koncert). Tror ikke, at det kan lade sig gøre for bestyrelser mv. Og udefrakommende må ikke tilberede 
mad i cafeens køkken. 
Spm: Hvornår bliver de manglende referater, vedtægter gjort tilgængelige på Bispens hjemmeside? 
(se næste punkt om samme emne). 
 



6. Hvorledes synliggøres brugerrådet 
Formand: Billeder af Brugerrådet er endnu ikke færdiggjort, men skal hænges op så snart de er klar. 
Håber det nye brugerråd efter årsmødet vil fortsætte engagementet. 
Bem: Brugerrådet er ikke synligt pt, og det vil hjælpe, når referater, vedtægter mv bliver gjort 
tilgængelig på Bispens hjemmeside. Forslag om, at der lægges en præsentation af de enkelte 
medlemmer op, så brugerne kan vide, hvem de kan henvende sig til med forskellige emner. Hvorfor 
er de enkelte medlemmer med i rådet, hvad de vil med deltagelsen i rådet. 
Bispen: Tekst, referater, vedtægter mv. vedr. Brugerrådet vil blive sat op på hjemmesiden. 
Bem: Oprindeligt kom Brugerrådets medlemmer fra Bispens forskellige afdelinger, i dag kan brugere 
af huset også deltage. 
Bispen: Brugerrådet må gerne afspejle brugerne. 
Bem: Arrangere en aktivitetsdag. Og medlemmerne kunne fortælle om rådet ved deltagelse i de 
forskellige arrangementer i huset (efter aftale med arrangørerne). 
Bem: Man kan også snakke med brugerne i huset, når man selv er der. 
Bispen: Bruger rettede henvendelse vedr. mangelfuld rengøring, og det blev rettet. 
Bem: Brugerrådet vil stramme op om rådets synlighed. 
Bem: Er der et sted, hvor dokumentation om Brugerrådet fra start til nu findes tilgængeligt? 
(det bliver undersøgt) 

7. Årsmøde 2022 

Torsdag den 31.3. kl 19 i cafeen på Bispen (rådet mødes kl. 1830) 

Formandens beretning bliver om 2020-2021 

På valg er:  

Jens C. Rotbøll (modtager genvalg) 

Mette K. Agerschou (modtager ikke genvalg) 

Uwe Lindemann (modtager genvalg) 

 Indkaldelse udsendes senest 3 uger før ved annoncering mv. 

8. Næste møde 
Torsdag den 31.3.22. kl. 1830 (cafeen) 

9. Evt. 
Jens bestiller kaffe mv til årsmødet 
Johnny takkede Lotte for rundvisningen på sidste møde i december. 
(Ref bem: Cafeen er booket, afventer bekræftelse). 
 

Haderslev den 3. marts 2022 

 

Tove Jensen 

referent 


